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Dagsorden for møde i
Teknik-  og miljøudvalget

Torsdag d. 25-03-99 kl. 14.00 i udvalgsværelse II

Deltagere:

Jan Ohlsson 
formand

Britta Astadatter Nilsson 

Bibi Barslund Sørensen 

Poul Madsen ^

Alice Nielsen 

Benny Pedersen 

Asger Mansted

Mødet hævet kl.:

Dagsordenen omfatter punkterne fra nr. 33 til 48 inkl.

De respektive sager ligger til gennemsyn i udvalgsværelse II i weekenden.
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Teknik- og miljøudvalgsmødet d. 25-03-99

Åben dagsorden
Punkt Resumé Init. Sagsid
33 Bygningsvedligeholdelse (vedligeholdelsesplan og renovering) SL 12597
34 Driftsmæssige fordringer på Neder Dråby og Tørslev

Renseanlæg MB 12704
35 Tilsynsberetning for 1998 MM 12689
36 Levnedsmiddelkontrollen - Bestyrelsesarbejde 1999 MM 12688
37 Drift af offentlige telefonbokse i Jægerspris Kommune MTP 12413
38 Dispensation for højdebestemmelser - Vindmøller ved

Kyndby værket HPS 11039
39 Pleje af strandeng på matr. 6 m.fl. Tørslev by Gerlev SL 12705
40 Besigtigelse af kommunale veje SL 12707
41 Helårsbeboelse i sommerhuse MT 9682
42 Den Kommunale Virksomhed DAN 12708
43 Vandmålere i Jægerspris kommune MB 6974
44 Orienteringssager MTP 12709

Lukket dagsorden
Punkt Resumé Init. Sagsid
45 Kontraktforhandlinger vedr. afhentning, udspredning og

administration af spildevandsslam SA 12676
46 Helårsbeboelse af sommerhus AS 12710
47 Helårsbeboelse af sommerhus AS 12711
48 Helårsbeboelse af sommerhus AS 12712
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Punkt 33

Mode i TMU d. 25-03-99

Journalnr. BM-82.07 Sagsid: 12597 Sagsbehandler: SL/TF Fmd. init.

Renoveringsplan 1999

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Renoveringsplan 1999 i prioriteret orden.

1. Nyt brandmeldeanlæg på Møllegårdskolen ( nye brandsikringskrav ) ki*.: 100.000,00

2. Brandtrappe fra øverste etage på Nordskovfløjen på Sogneskolen 
( nye brandsikringskrav) kr-.: 40.000,00

3. Ny tagbelægning på Møllegårdhallen kr.: 300.000,00

Det eksisterende eternittag bliver ved med at blive utæt trods udskiftning af 
mange tagplader. Situationen er den, at den første storm der kommer efter at del
er udskiftet tagplader bevirker, at haltaget bevæger sig så meget, at tagpladerne 
simpelthen flækker med vandindtrængen til følge.
Den påtænkte nye tagbelægning er en plastbelagt stålplade. Det er en stålplade del
er afprøvet igennem flere år netop på haller, der har haft det samme problem som 
på Møllegårdhallen.
Den helt store fidus ved at anvende denne form for tagplade er, at den monteres 
direkte oven på det eksisterende tag, der herefter virker som undertag.
Prøve på tagpladen der iøvrigt er sort, kan besigtiges hos Søren Lindgaard 
på kontoret i lægehuset.

4. Afslibning og gennemgang af sportsgulvet i Jægersprishallen, nyopstregning
af diverse baner samt nylakering kr.: 150.000,00

5. Start på renovering af Stiftelsens/Forsvarets ejendomme lejet af Jægerspris
Kommune kr.: 250.000,00

6. Diverse tekniske renoveringer kr.: 50,000,00

Ialt kr.: 990,000,00

Der er i budgettet for 1999 afsat kr.: 990.000,00
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Økonomisk afdeling den 15.03.99

Rådighedsbeløbet kr. 990.000 er frigivet på byrådetsmødet i februar

Fællesforvaltningen den 10.03.99

Det indstilles, at renoveringsplanen godkendes.

Beslutning:
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Punkt 34

Mode i TMU d. 25-03-99

Journalnr. BM-06.03.10 Sagsid: 12704 Sagsbehandler: MB/TF Fmd, init.

Driftsmæssige fordringer på Neder Dråby og Tørslev Renseanlæg

ØKONOMI:

Det ønskes at indføre driftsmæssige forbedringer på Neder-Dråby og Tørslev Renseanlæg.

For det første ønskes det at anskaffe et nyt slambehandlingsanlæg (centrifuge) på Tør slev 
Renseanlæg samt at flytte den eksisterende slampresse fra Tørslev til Neder-Dråby Renseanlæg:

Anslået investering, ki\: 838,250,-

Hertil lægges uforudsete udgifter på godt 10 % af den anslåede investering.

Totalbeløb, kr.: 925.000,-

For det andet ønskes det at omlægge spuleanlægget på Neder-Dråby og Tørslev Renseanlæg, så der 
benyttes renset spildevand til spuling m.v. frem for rent vand:

Anslået investering Neder-Dråby Renseanlæg, kr.: 75.000,- 
Anslået investering Tørslev Renseanlæg, kr.; 160.000,-

Hertil lægges uforudsete udgifter på 25.000,- kr.

Totalbeløb, kr.: 260,000,-

Samlet investeringsbeløb: 1.185.000,-

B1LAG:

Notat vedr. forslag til nyt si ambehandlings anlæg på Tørslev Renseanlæg samt til flytning af 
eksisterende slampresse fra Tør s lev til Neder-Dråby Renseanlæg.

Notat vedr. forslag til anlæg til brug af renset spildevand ved spuling.
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Sagsfremstilling:

Kommunens driftsleder har udarbejdet detaljerede forslag til driftsmæssige ændringer på Neder- 
Dråby og Tørslev Renseanlæg - se bilag. Ændringerne vil samlet give besparelser på driften. I det 
følgende gennemgås de planlagte ændringer.

Nyt slambehandlingsanlæg på Torslev Renseanlæg:

Jægerspris Kommune har besluttet at fortsætte med afhænde slam fra renseanlæggene til landmænd, 
som udbringer det på landbrugsjord.

På nuværende tidspunkt haves på Tørslev Renseanlæg en slampresse, som afvander slammet før 
udbringning på landbrugsjord. Det foreslås nu, at denne presse udskiftes til fordel for et nyere og 
anderledes slambehandlingsanlæg (centrifuge). Dette vil øge driftssikkerheden samt medføre 
økonomiske besparelser set over en længere periode.

Driftssikkerhed:

Det nuværende slambehandlingsanlæg skal arbejde 16-18 timer i døgnet ca. 200 dage om året, for at 
kunne klare slambelastningen på Tørslev Renseanlæg. Dette betyder, at renseanlægget er meget 
sårbart overfor længerevarende frostperioder eller maskinfejl.

Besparelser:

For det første: Den eksisterende slambehandling på Tørslev Renseanlæg hæver slammets 
tørstofprocent fra 5,4 % til 15,9 %. Hvis der installeres et nyt slambehandlingsanlæg i henhold til 
beskrivelsen i bilaget, vil slammet kunne afvandes bedre, og man vil kunne opnå en tørstofprocent 
på 23 (ifølge Skævinge Renseanlæg, som benytter den aktuelle type slambehandlingsanlæg). Den 
højere tørstofprocent vil nedbringe mængden af det behandlede slam. Dette vil medføre, at der skal 
afhændes mindre mængder slam til udbringning på landbrugsjord, hvilket i sidste ende vil betyde, at 
der vil kunne spares omkring 75.000 kr. om året (renseanlægget betaler landmanden et beløb pr. 
tons slam for afhændelse).

For det andet: Med den nuværende slampresse er renseanlægget som nævnt meget sårbart overfor 
f.eks, længerevarende frostperioder og maskinfejl. Opstår problemer af en sådan art, vil det være 
nødvendigt at leje mobilt slamafvandingsudstyr i en periode. Det vurdere, at dette typisk vil 
medføre en udgift for renseanlægget på omkring 50.000 kr. om året.

Ved at indføre det foreslåede slambehandlingsanlæg vil der således opnås besparelser på omkring 
125.000 kr./år.

Det foreslås samtidig i henhold til bilaget, at den eksisterende slampresse på Tørslev Renseanlæg 
flyttes til Neder-Dråby Renseanlæg, hvor der i øjeblikket findes en ældre slampresse. Ved 
udskiftning af pressen vil det være forsvarligt at benytte slampresse på dette anlæg en periode 
endnu.
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Anlæg til brug af renset spildevand ved spuling m.v. på Neder-Dråby og Torslev Renseanlæg:

Der benyttes i øjeblikket rent vand til spuling m.v. på Neder-Dråby og Tørslev Renseanlæg.

Pr. 1/1-99 er der monteret vandmålere på Neder-Dråby og Tørslev Renseanlæg, og samtidig er der 
indført betaling for vand efter forbrugt mængde. Vi er efter d. 1/1-99 blevet opmærksomme på den 
store mængde vand, der benyttes på renseanlæggene, og den deraf følgende store udgift til køb af 
vand. En omlægning af spuleanlæggene er påkrævet, hvis vi skal spare de penge, som på nuværende 
tidspunkt benyttes til køb af rent vand til spuling m.v.

Ved omlægning af spuleanlægget på de to renseanlæg, vil der kunne benyttes renset spildevand til 
spuling frem for rent vand. Omlægningen vil betyde vandkøbs-besparelser på 272.000 kr./år; jvf. 
bilag - omlægningen vil kunne færdiggøres i løbet af 2-3 måneder - fra dette tidspunkt vil 
besparelserne træde i kraft.

Med det nuværende spulesystem bruger renseanlæggene ca. 800 kr. om dagen på køb af rent vand. 
Dvs. hvis spuling med renset spildevand træder i kraft fra f.eks. 1. juli 1999, vil renseanlæggene i 
1999 have udgifter til køb af rent vand lydende på: 6 mdr. * 30 dage/md. * 800 kr/dag = 144.000 kr. 
Dette beløb er ikke indregnet på driftsbudgettet for 1999.

Tilbagebetaling:

Til indførelse af de driftsmæssige forbedringer skal der bruges et samlet investeringsbeløb på kr.: 
1.185.000,-.

Forbedringerne vil give en samlet besparelse på kr.: 397.000,- pr. år.

Med disse tal vil forbedringerne tjene sig selv hjem i løbet af 3 år. Desuden vil forbedringerne 
bringe besparelser i mandskabstimer, f.ex. i form af færre vagttimer - denne besparelse kan dog ikke 
måles direkte på nuværende tidspunkt.

ØKONOMISK AFDELING D. 15/3-99:

Det anbefales, at beløbet på kr. 1.185.000 tages fra puljen: Renovering, kloakledninger. 

INDSTILLING:

Det indstilles, at der frigives 1.185.000 kr. af spildevandsområdets anlægsbudget i 1999 til udførelse 
af driftsmæssige forbedringer på Neder-Dråby og Tørslev Renseanlæg.

Beslutning:
uA /ØH ^  \A <U )o

FÆLLESFORVALTNINGEN 

Brev Ib.nr.
Jr.nr.:.
Besvaret:.
Sagen X\\\jfiSL------
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Punkt 35

Mode i TMU d. 25-03-99
Journalnr. BM-09.00.50K08 Sagsid: 12689 Sagsbehandler: MM/TF Fmd. init. 

Beretning om Jægerspris Kommunes miljøtilsyn

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Bilag: Udkast til tilsynsberetning 1998.

Kommunerne skal hvert år inden 1. april indsende en beretning til Miljøstyrelsen over kommunens 
miljøarbejde i det forløbne år. Beretningen skal offentliggøres.

Teknisk Afdelings udkast til beretning er vedlagt, og ved mødet præsenteres en plan for 
virksomhedstilsyn i 1999.
Tilsynet med virksomheder opfylder Miljøstyrelsens retningslinier for et forsvarligt miljøtilsyn.

Årets tema består af to dele: dels pesticider, opbevaring på de enkelte bedrifter, rengøring af 
sprøjteudstyr og indehavelse af sprøjtecertifikat/-bevis, dels størrelse af husdyrhold. Ved tilsynet er 
der ikke konstateret forhold med behov for ændring.

Det planlægges at tilsyn med virksomheder udføres efter samme retningslinier i 1999. Årets tema 
for 1999 er tilsyn med drikkevandskvalitet, nærmere bestemt fastsættelse og tilsyn i forbindelse 
med den udvidede boringskontrol.

Teknisk Afdeling vil i 1999 kvartalsvis fremlægge en status for miljøtilsyn.

Fællesforvaltiiingen, den 15.03.1999
Det indstilles, at beretningen godkendes, og derefter indsendes til Miljøstyrelsen og offentliggøres.

Beslutning:
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Punkt 36

Mode i TMU d. 25-03-99

Journalnr. BM-09.12,00 Sagsid: 12688 Sagsbehandler: MM/TF Fmd. init.

Den fremtidige miljøkontrol

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Opgaverne med levnedsmiddeltilsyn overgår til staten ved årsskiftet, og der arbejdes over hele 
landet på at afklare fremtiden for de nuværende Miljø- og Levnedsmiddelkontrolenheder, og på at 
finde måder at løse de kommunale miljøopgaver på. I sin tid dannedes en række fælleskommunale 
selskaber til løsning af de kommunale opgaver med levnedsmiddelkontrol. De blev kaldt 
Levnedsmiddelkontrolenheder eller LMK-enheder. LMK-enhederne udfører også analyser indenfor 
drikkevands- og spildevandsområdet. Efterhånden blev det almindeligt, at disse selskaber også fik 
overdraget opgaver indenfor miljøtilsyn for interessentkommunerne. De udvidede enheder kaldes 
Miljø- og Levned smid del kontrol enheder, eller MLK-enheder.
I Frederiksborg Amt er der tre levnedsmiddelkontrolenheder, en omkring Helsingør, en omkring 
Hillerød og en omkring Frederikssund. Jægerspris er en blandt 7 interessentkommuner i 
Frederikssund-enheden. Der er ikke udført miljøtilsynsopgaver ved nogen af amtets tre LMK- 
enheder.

KL understreger i “Kommunalpolitisk information” af 4. marts 99, at reorganiseringen ikke kun bør 
ses som et spørgsmål om at genetablere et rimeligt økonomisk fundament for de nuværende 
miljøopgaver i MLK-enhederne. Reorganiseringen bør gribes bredere an og ses som en anledning 
til at fremtidssikre det kommunale miljøarbejde. - De lokale beslutninger er afgørende for den 
statslige opbakning til en fortsat kommunal opgavevaretagelse.

Kommuneforeningen for Frederiksborg Amt
Også her er fremtiden for de kommunale miljøopgaver til diskussion, og ved borgmestermødet 
01.03.99 blev nedenstående præsenteret:

Kommuneforeningen bør tage stilling til følgende spørgsmål:
1. Vil kommunerne i Nordsjælland fremover løse miljøkontrolopgaverne selv, som hidtil, eller 
indgå i et fælleskommunalt miljøcenter? Herunder stillingtagen til afledt ressourceomflytning og 
finansiering.

2. Vil kommunerne overfor KL i fællesskab tilkendegive, at den kommunale forpligtelse på 
miljøområdet vil blive overholdt i amtet?

3. Ønsker kommunerne laboratorie- og analyseopgaver udfølt i fælleskommunalt regi? Eller på 
private laboratorier? Eller hvor det er bedst og billigst?
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4. Er kommunerne interesseret i evt. at udbyde laboratorie- og analyseopgaver samlet med henblik 
på at opnå lavest mulige pris?

5. Hvordan ser kommunerne på videreførelsen af de tre eksisterende miljø- og 
levnedsmiddelkontrolenheder i Nordsjælland?

Levnedsmiddelkontrollen Frederiksborg Amt Vest
Formanden for Levnedsmiddelkontrollen Frederiksborg Amt Vest, Ove Scheel, anmoder i brev af 3. 
marts 99 om interessentkommunernes stillingtagen til sammenlægning af miljølaboratorierne i hhv. 
Frederikssund og Hillerød. Af hensyn til den pressede tidssituation amnodes om svar inden næste 
bestyrelsesmøde 7. juni 99. Forslaget til samarbejde indeholder kun laboratorieopgaver og 
rådgivning, men ikke miljøkontrolopgaver.

Sagen er behandlet på bestyrelsesmødet 1. marts 99. LMK har marts 1999 udarbejdet en 
beskrivelse af de opgaver på miljøområdet, der kan indgå i samarbejdet, nemlig prøvetagning, 
analyser og rådgivning indenfor drikkevand, spildevand, slam, badevand og bassinvand. 
Kommunernes Revisionsafdeling har udarbejdet en opstilling over de økonomiske konsekvenser 
ved en sammenlægning af laboratorierne. Analyser viser, at udfra et driftsøkonomisk synspunkt er 
de to laboratorier i år 2002 stort set lige rentable. Ved en placering i Hillerød vil der dog kunne 
opnås en besparelse på ca 114.000 kr. Denne forskel vedrører omkostninger til drift og 
vedligeholdelse af ejendommen.
Bestyrelsesformanden for LMK fremhæver, at den i rapporten beregnede forskel i udgifter for de to 
mulige hjemsteder kun udgør 2 % af de samlede udgifter. Stadsdyrlægen har forklaret, at der i 
Frederikssund er tradition for at overbudgetere vedligeholdelsesudgifter, hvorfor den reelle forskel 
er meget mindre end det fremgår af analysen.

Fællesforvaltningen, den 15.03.99 dato:
Som beskrevet ovenfor står kommunerne overfor en række vigtige beslutninger på miljøområdet 
indenfor kort tid, og det er vigtigt at starte diskussionen tidligt. Miljøstyrelse og -ministeriet har 
flere gange tilkendegivet, at hvis ikke tilsynsopgaven fremover bliver løst tilfredsstillende i 
kommunerne, vil opgaven blive flyttet til andre myndigheder. Specielt de små kommuner kan have 
glæde af at medvirke i et større fællesskab omkring komplekse miljøopgaver. Teknisk Afdeling 
bedømmer, at Jægerspris Kommune vil have fordel i at deltage i et sådant fællesskab.

Det indstilles, at udvalget tilkendegiver, at Jægerspris Kommune er interesseret i at indgå i et 
formaliseret samarbejde om løsning af miljøtilsynsopgaver, og at det sikres, at der gennemføres det 
fornødne udredningsarbejde med hensyn til samarbejdspartnere, resurseomflytning og økonomi.

Samtidig indstilles, at udvalget udsætter behandlingen af forespørgslen fra 
Levnedsmiddelkontrollen Frederiksborg Amt Vest til næste møde, idet forespørgslen alene drejer 
sig om analyseopgaver. Svaret vil stadig kunne afgives indenfor LMK's frist.

Sagen videresendes til økonomiudvalg og byråd til orientering.
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Beslutning:



Jægerspris Kommune
Teknik- og miljøudvalget

Side 12

Punkt 37

Mode i TMU d. 25-03-99

Journalm*. BM-05.14.06G01 Sagsid: 12413 Sagsbehandler: MTP/TF Fmd. init.

Drift af offentlige telefonbokse i Jægerspris Kommune

Økonomi: Kr. 0-102.075,75 

Sagsfremstilling:

Bilag: 1. Kort over den nuværende placering af telefonbokse i kommunen.

Fællesforvaltningen har d. 13/1 11999 modtaget et brev fra Tele Danmark vedr. Drift af offentlige 
telefonbokse i Jægerspris Kommune.

Der er 14 telefonbokse i kommunen hvoraf de 13 er underskudsgivende. Telefonboksen på 
Traneagervej 2 i Dalby Huse er den eneste der p.t. løber rundt. Tele Danmark regner med en årlig 
minimumsindtægt på 17.000 kr. pr. boks. Hvis kommunen ønsker at bevare telefonboksene, er der 
mulighed for at indgå i en aftale om underskudsgaranti, hvor kommunen skal dække 75% af 
underskuddet op til de 17.000 kr.

Konsekvenserne af en sådan aftale er illustreret med nedenstående skema.

P lacering  a f te le fo n b o ks Ind tæ gt
1997

U nderskud K om m unens  A n d e l

GI.Færgergårdsvej, v/Svanestien, Tørslev Hage 1732 15268 11451
Strandgårdsvej 16, Over Dråby str. 4860 12140 9105
Bygaden 17, Gerlev 6112 10888 8166
Jomsborgvej 24, hj. a f Hjortevej, Kulhuse 7546 9454 7090,5
Barakvejen 100, Kulhuse 6195 10805 8103,75
Kulhusvej 177, Kulhuse 7868 9132 6849
GI. Kulhusvej 106 Kulhuse 11947 5053 3789,75
GI. Kulhusvej 9, Hornsved 8192 8808 6606
Alholmvej 1, v/Mosestien, Kulhuse 4741 12259 9194,25
Hyldegårdsvej, Over Dråby str. 6061 10939 8204,25
Vængetvej 1, Neder Dråby* 4830 12170 9127,5
Dråbyvej/ Strandkærsvej, Over Dråby str. 4320 12680 9510
Hovedgaden ovf. 55, Neder 
Dråby

10495 6505 4878,75

Ia l t 84899 136101 102075,75

* te le fo n b o k s e n  på  V æ n g e t vej h a r  v æ re t  m id le r tid ig u d e  a f  d r if t  p .g .a . h æ rv æ rk .

I henhold til telefonsamtale med Karsten Jacobsen fra Telia er der p.t. kun Tele Danmark, der har 
lov til at opsætte telefonbokse, idet de er de eneste, der kan oprette telefonlinier. Der er dog en
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lovændring på vej med ikrafttrædelse 1/7 1999, som vil betyde en liberalisering på området. Telia 
har endnu ikke taget stilling til, om de vil tilbyde at opsætte telefonbokse.

I henhold til telefonsamtale med Harly H. Dahl områdeleder i Tele Danmark, har der aldrig været 
overskud på de offentlige telefonbokse. Omsætningen er faldet drastisk siden 1994/95 sandsynligvis 
p.g.a. udbredelse af mobiltelefoner. Tele Danmark er tvunget til at få omsætningen ved telefonbokse 
til at balancere med udgifterne, og man har derfor lavet en opgørelse over drift og vedligehold, som 
danner grundlag for en minimumsomsætning på 17.000 kr. pr. boks. Opgørelsen over løbende 
driftsudgifter indeholder ikke hærværk. Der har dog været så mange indbrud i boksene i 1998, at 
man ikke mener omsætningen fra 1998 kan danne grundlag for de fremtidige aftaler med 
kommunerne. En beregning på forbrugsåret 1/7 1998 - 30/6 1999 for de første 5 telefonbokse i 
tabellen viser et forsats fald i indtjening på ca. 13%.

Økonomisk afdeling (len 16.03.1999

Der er ikke afsat noget budget til telefonbokse.

Fællesforvaltningen den 12.03.1999

Det indstilles at Kommunen kan prioritere følgende scenarier:
1) Kommunen prioriterer at støtte en fortsat drift af enkelte telefonbokse evt. udfra en betragtning 
om geografisk spredning. Der informeres om hvilke bokse, der lukkes ned.
2) Kommunen indgår i en dialog med Tele Danmark om at nedlægge en del af telefonboksene. 
Herefter skal Tele Danmark over en periode (f.eks. resten af 1999) vurdere, om resten kan løbe 
rundt uden underskudsgaranti.
3) Det undersøges, om de underskudsgivende telefonbokse kan privatiseres, og om 
grundejerforeningerne evt. er interesserede i at overtage dem.
4) En kombination af ovenstående.

Teknisk afdeling indstiller, at der arbejdes videre med en kombination af scenarie 2 og 3.

Beslutning:
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Punkt 38

Mode i TMU d. 25-03-99

Journalnr. BM-01.02.05P21 Sagsid: 11039 Sagsbehandler: HPS/TF Fmd. init.

Dispensation for højdebestemmelser - Vindmøller ved Kyndbyværket

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Lov om planlægning nr. 563 af 30. juni 1997.
Efter Planlovens § 19, stk 1 kan Byrådet dispensere fra bestemmelser i en lokalplan, hvis 
dispensationen ikke er i strid med principperne i lokalplanen. Principperne i en lokalplan er 
anvendelsesbestemmelser, som er fastsat ud fra formålet med lokalplanen.

Efter Planlovens § 20 kan dispensation kun meddeles efter forudgående naboorientering, 
medmindre byrådet skønner, at forudgående orientering er af underordnet betydning.

NESA A/S ansøger om tilladelse til opstilling af yderligere 2 vindmøller a 750 kw på 
Kyndbyværkets område. Vindmøllerne har en navhøjde på 40 meter og vingediameter på 44 meter. 
Totalhøjden er 62 m. Der søges om dispensation for bestemmelser i lokalplan 58 om maksimal 
navhøjde af vindmøller på 32 ni.

Området er i Regionplanen udlagt til vindmøllepark. Efter Regionplanen må vindmøllers totalhøjde 
fra fod til vingespids, højst være 65 meter. I lokalplan 58 er der udlagt byggefelter til de ansøgte 
møller.

De ansøgte vindmøller vil være ca. 450 m fra nærmeste beboelseshus, I en støj beregning fra NESA 
A/S er støjbelastningen til nærmeste nabo under den tilladte grænseværdi på 45 db.

På møde i byrådet den 19.01.1999 pkt, 3 blev det besluttet, at ansøgning om opstilling af 2 
vindmøller skulle sendes ud i 14 dages naboorientering med annonce i Frederikssund Avis.
Desuden skulle Frederiksborg Amt og Danmarks Naturfredningsforening orienteres.

I høringsperioden er der modtaget en indsigelse fra Karin og Thorbjørn Dalgas, Røglevej 2, 3630 
Jægerspris. Klagerne gør indsigelse til de ansøgte 2 møller på Askepladsen ved Kyndbyværket. 
Klagerne er naboere til vindmølleparken ved Jungedalsvej og har dårlig erfaring med støj og 
reflekser fra vindmøller. De ønsker derfor ikke flere vindmøller i området.

Fællesforvaltningen den 15.03.1999
Teknisk Afdeling vurderer ikke at opførelse af 2 vindmøller opført i en afstand af ca, 1100 meter fra 
klagernes ejendom, vil give væsentlige gener for klagerne. Der er ikke modtaget andre klager eller 
bemærkninger til opførelse af de ansøgte vindmøller.
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De ansøgte 2 møller med en navhøjde på 40 meter forudsætter, at der meddeles dispensation fra 
lokalplan 58 § 6,6 (max. navhøjde på 32 m). En dispensation for højdebestemmelserne vurderes 
ikke at være i strid med principperne i lokalplan 58.
Det indstilles, at udvalget anbefaler overfor Økonomiudvalget og Byrådet, at der meddeles 
dispensation fra højdebestemmelserne i lokalplan 58, således at der kan opføres 2 vindmøller med 
navhøjde på 40 m.

Beslutning:
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Punkt 39

Mode i TMU d. 25-03-99

Journalnr. BM-01.05.11 Sagsid: 12705 Sagsbehandler: SL/TF Fmd. init.

Pleje af strandeng på matr. 6 m.fl. Tørslev by Gerlev

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Bilag : 1. Brev fra Amtet 2. Hegnsaftale 3. Bek. nr. 366 4. Kortbilag sommerhusområde i Gerlev.

Grundejerforeningen Gerlev Strandpark har hos Amtet forespurgt om pleje af ovennævnte 
strandeng.

Frederiksborg Amt har i skrivelse af 11. februar svaret grundejerforeningen positivt.
( brev vedlagt).

Efterfølgende har grundejerforeningen konstateret, at området ejes af Jægerspris Komune, dog står 
der i grundejerforeningens deklaration, at de har vedligeholdelsespligten.

Grundejerforeningen spørger herefter Jægerspris kommune, om kommunen har noget imod den af 
amtet foreslåede indhegning og dyrehold, samt beskrevne betingelser om at underskrive en 
hegnsaftale ( hegnsaftale vedlagt).

For at få lov til dyrehold med kreatur og far skal kommunalbestyrelsen dog meddele dispensation

Bekendtgørelse om ikke-erhverv sinæssigt dyrehold, uhygiejniske forhold nun Bek. nr. 366 cif 10. 
maj 1992, paragraf 4. ( Bek. vedlagt)

Fællesforvaltningen den 10.03.99

Det indstilles at meddele dispensation fra Bek. nr. 366, samt at godkende plejeprojektet under 
forbehold af, at projektet er udgiftsneutralt for Jægerspris Kommune .

fra :

Bej
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Punkt 40

Mode i TMU d. 25-03-99

Journalnr. BM-05.01.08K08 Sagsid: 12707 Sagsbehandler: SL/TF Fmd. init.

Besigtigelse af kommunale veje

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Bilag : Program over vej besigtigelse, økonomisk oversigt, vejvedligeholdelsesplan.

Der afholdes besigtigelse af de kommunale veje den 13. april 1999.

Formålet er :

1. At prioritere opgaver i indeværende budgetperiode.

2. At vurdere behovet i de kommende år ,med henblik på at udarbejde budgettet for år 2000.

Fællesforvaltningen den 18. marts 1999

At vejarbejdet ifølge bilagene godkendes.

Beslutning:
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Punkt 41

Mode i TMU d. 25-03-99

Journallir. BM-01.07.04P21 Sagsid: 9682 Sagsbehandler: AS/TF Fmd. init.

Principiel vurdering af dispensation til helårsbeboelse i sommerhuse

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Planlovens § 41 giver pensionister en personlig ret til helårsbeboelse af sommerhus, forudsat at de 
har ejet ejendommen i 8 år. Efter en vejledning fra Miljøministeriet af 3. juli 1989 henstilles det, at 
folkepensionister, der har ejet sommerhuset i 5 år meddeles dispensation.

Kriterierne for personlige dispensationer, som vedtaget af Jægerspris Byråd den 21.01.92, fremgår 
af vejledning til planlovens § 40, stk. 2 .1 henhold til disse regler kan dispensation gives til ejere af 
sommerhuse i følgende tilfælde:
1. Til ejere eller forpagtere af dagligvarebutikker og hoteller, restauranter og virksomhed med 

uddannelsesmæssigt, kulturelt eller forskningsmæssigt formål, når det har været nødvendigt af 
hensyn til virksomhedens drift.

2. Til personer, der i forbindelse med erhvervelsen af ejendomme fejlagtigt af kommunen har fået 
oplyst, at denne lovligt kunne benyttes til helårsbeboelse.

3. Ved alvorlig sygdom og invaliditet, hvor en rimelig tilværelse kun har kunnet opnås i 
sommerhuset, mens helbredsmæssige årsager i øvrigt normalt ikke har bevirket, at der er givet 
dispensation.

Siden 1983 har kommunerne i landet haft mulighed for at give dispensation til helårsbeboelse af 
sommerhuse. Det har i Jægerspris Kommune gennem årene stort set kun været ansøgninger 
begrundet i alvorlige sygdomme, som har faet dispensation.

Teknisk Afdeling har undersøgt den praksis, der er i sommerhuskommunerne Bramsnæs, 
Dragsholm, Græsted-Gilleleje og Frederiksværk ved behandling af ansøgninger om dispensation og 
hvor begrundelsen er helbredsforhold.

De andre kommuner følger ligesom Jægerspris Kommune vejledning til planlovens § 40 med en 
restriktiv administration. Ansøgerne får i de fleste tilfælde afslag og ingen får dispensation uden at 
kunne dokumentere helbredsforholdene med en lægeerklæring. I de få tilfælde, hvor kommunerne 
har givet en dispensation, har det kun været til meget alvorlige sygedomme, som for eksempel 
uhelbredelig kræft, hvor ansøgerne vurderes at have en begrænset levetid.
En del ansøgninger begrundes med kronisk bronkitis, men i alle kommuner bliver der givet afslag, 
hvis det er den eneste begrundelse.
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Efter vejledning af 3. juli 1989 fra Miljøministeriet henstilles det af menneskelige grunde, at der 
gives dispensation til folkepensionister, der har ejet sommerhus i mindst 5 år. Ikke alle kommuner 
følger denne henstilling fra Miljøministeriet. Jægerspris Kommune har givet dispensation til alle de 
folkepensionister, der var fyldt 67 år og havde ejet sommerhuset i 5 år.

Efter vejledning til planloven er det kun ejere, der kan fa dispensation. Denne praksis følges også i 
de andre kommuner. Kun i én af de udspurgte kommuner var der kendskab til lejere med 
dispensation.

Ejere og forpagtere af dagligvarebutikker m. v. i sommerhusområder får i alle kommuner 
dispensation.

Jægerspris Kommune tinglyser alle dispensationer. Kun én af de andre kommuner tinglyser ligesom 
Jægerspris. Fra 1983 indtil vedtagelsen af planloven i 1991 var det et lovkrav med tinglysning. En 
tinglysning kan omfatte flere dispensationer og koster kr. 1200,-. Det er ikke muligt at pålægge 
ansøgerne tinglysningsgebyret, når det ikke er et lovkrav.

Fællesforvaltningen den 15.03.1999
Det indstilles, at udvalget anbefaler overfor Økonomiudvalget og Byrådet, at der i fremtiden i 
dispensationssager anvendes følgende praksis:
1. Vejledning til planlovens § 40, stk. 2 følges fortsat:

Ejere og forpagtere af dagligvarebutikker m. v. i sommerhusområder har mulighed for at få 
dispensation,
Personer, der i forbindelse med erhvervelse af en sommerhusejendom fejlagtigt af kommunen 
har fået oplyst, at denne lovligt kunne anvendes til helårsbeboelse, har mulighed for at fa 
dispensation,
Det vil normalt ikke være muligt at få dispensation på grund af sygdom. Hvis der imidlertid er 
tale om en alvorlig kronisk sygdom/invaliditet (evt. livsforkortende sygdom), hvor en rimelig 
tilværelse kun vil kunne opnås i sommerhus, er der i særlige tilfælde mulighed for at give en 
dispensation. Desuden skal sommerhuset være egnet til helårsbeboelse.

2. Jægerspris Kommune følger fortsat Miljøministeriets henstilling af 3. juli 1989 om, at 
folkepensionister fra de er 67 år kan få dispensation, når de har ejet sommerhuset i 5 år.

3. Teknisk Afdeling bemyndiges til at give afslag/meddele dispensation til ansøgninger. Ved afslag 
meddeles, at afgørelsen er endelig og ikke kan påklages til anden administrativ myndighed, jf. 
planlovens § 40, stk. 3.

4. Dispensationer tinglyses ikke mere. Nuværende dispensationer aflyses i forbindelse med 
ejerskifte, og når boligen ikke længere anvendes til helårsbeboelse. Nye dispensationer 
registreres i alene i kommunens edb-registre.

Beslutning:
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Punkt 42

Mode i TMU d. 25-03-99

Journalnr. BM-00.01A01 Sagsid: 12708 Sagsbehandler: DAN/TF Fmd. init.

Status for Den Kommunale Virksomhed - marts 1999

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Byrådet besluttede i 1998 at indføre Den Kommunale Virksomhed i Jægerspris Kommune.
Formålet med at etablere Den Kommunale Virksomhed er, at der politisk skal tages stilling til 
hvilke ydelser, der skal tilbydes fra det tekniske område.
De enkelte ydelser bliver synliggjort, og der tages stilling til den økonomiske konsekvens af 
ydelserne.
Ledelsesmæssigt vil der ske en koordinering af det samlede tilbud af ydelser. Det tilstræbes, at hele 
området arbejder fælles mod et fælles mål, samt at hele området gøres økonomisk ansvarlig for 
driften af virksomheden.
Der er siden beslutningen blev taget, nedsat arbejdsgrupper som skal tilrettelægge og koordinere 
Den Kommunale Virksomheds opstart den 01.01.2000.

Grupperne som er nedsat for at medvirke til opstarten af Den Kommunale Virksomhed er 
følgende: Resursestyringsgruppen - Registreringsgruppen - Organisationsgruppen - 
Kontraktgruppen - Budget og økonomigruppen - og Overenskomstgruppen. Grupperne har udført 
flere opgaver i den periode som er forløbet, og resultaterne er trukket frem i det følgende. (det der 
er skrevet med kursiv er forklaring til det videre arbejde i grupperne.)

1. Resursestyringsgruppen har, efter nøje gennemgang af tilbud fra andre leverandører, indkøbt et 
resursestyringsprogram fra Brugerdata EDB. Programmet indeholder Time/Sagsmodul - 
Maskinmodul - Lønmodul - Følgeseddel/Fakturamodul - Indkøbsmodul - Lagermodul - 
Tilbudsmodul - Finans/Kontomodul og er ved at blive implementeret, og de berørte personer 
som skal bruge programmet er under uddannelse og forventer at være færdige ca. d. 31 -03-99.

Gruppen er slået sammen med budget- og økonomigruppen, da der er sammenfald med 
opgaverne, der skal løses i denne gruppe.

2. I Registreringsgruppen er der foretaget registrering og opmåling af veje (dette er delvis 
gennemført). De grønne område er også opmålt. Registrering af maskiner og bygninger er udført.

Gruppen mangler at lave en ensartet beskrivelse a f samtlige ydelser indenfor det tekniske 
område (DKV).
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3. Organisationsgiuppen er i gang med en uddannelsesplan hvor SID og AMU er involveret. Der er 
ligeledes ved at blive udarbejdet en plan for arbejdstilrettelæggelse.

Gruppens arbejde forventes at være færdig ca. d. 01-07-99.

4. Kontraktgruppen har udarbejdet en skrivelse, som omhandler kompetenceplan for Institutionerne 
og DKV. Der er ligeledes udarbejdet en vedligeholdelses- og kontraktskrivelse.

Bonus og bodssystein bliver der arbejdet på og gruppens arbejde forventes at være færdig 
ca. d. 01-09-99.

5. 1 Budget og Økonomigruppen er der udarbejdet en investeringsoversigt for maskiner. Der er 
ligeledes lavet taksberegning for maskiner. Kontoplanen er indlagt i Resursestyringsprogrammet.

Der mangler at blive udarbejdet budget for DKV. Desuden mangler der at blive udarbejdet 
forslag til overforsler fra år til år. Der skal fastlægges principper for udarbejdelse a f regnskab 
og beretning for det kommunale regnskab og DKV regnskab.

6. Gruppen for overenskomstmæssige forhold er stadig i opstartsfase, da der er mange uløste 
spørgsmål, der drøftes.

De emner der arbejdes med, er ansættelse og afskedigelsesforhold, beskrivelse a f konkrete 
problemstillinger vedr. vagtordning.

Der er udfærdiget en nøje tidsplan for alle gruppers arbejde, opdelt i arbejdsopgaver, som skal være 
færdig 01-12-1999. Denne tidsplan overholdes.

Fællesforvaltningen den 11.03.1999

Til orientering

Beslutning:
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Punkt 43

Mode i TMU d. 25-03-99

Journalnr. BM-13.02.06P21 Sagsid: 6974 Sagsbehandler: MB/TF Fmd. init.

Vandmålere i Jægerspris kommune - Status pr, 11.marts 1999__________

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Bilag 1: Oversigt over vandmålersagens økonomi. 

Klarmeldinger og målermonteringer:

Opgørelse over klarmeldte ejendomme pr. 11. marts 1999:

A n ta l tils lu tte d e A n ta l k la rm e ld te M a n g le r  k la rm e ld in g %  k la rm e ld te

H e lå rsh u se 1.459 1.397 62 9 6

F ri tid sh u se 3 .9 0 3 3 .7 1 6 187 95
S a m le t 5 .3 6 6 5 .113 2 4 9 95

I ovenstående skema er opgjort, hvor mange af de tilsluttede ejendomme, som er klarmeldt på 
nuværende tidspunkt. En klarmeiding indebærer, at ejeren af husstanden har sørget for at få 
klargjort sine vandinstallationer, så kommunen kan montere en måler.

Antal tilsluttede:

Ved forrige orientering (februar måned) var antallet af forbrugere opdateret. Der er gennem hele 
perioden sket ændringer i antallet af forbrugere. Dels er der naturligvis kommet nye tilslutninger, 
men langt den største del skyldes registreringstekniske ændringer. Efter montering af vandmålere er 
det den fysiske placering afledningerne, der bestemmer antallet af forbrugere.

Som eksempel på disse tekniske ændringer kan nævnes, at rensningsanlægget tidligere var 
registreret som 1 bruger, mens det nu er opført som 2 brugere + 14 pumpestationer, i alt 16 brugere. 
Møllegårdsskolen var registreret med: skolen, hallen, fritidshjemmet, bibliotek og tandklinik; nu er 
kun skolen og hallen registreret, da de øvrige enheder forsynes via skolens vandledning. Samme 
problematik genfindes ved Forsvarets og Stiftelsens bygninger samt enkelte private ejendomme. 
Endelig er der sket ændringer som følge af registrering af vandhaner ved kirker, havne, 
sportspladser, fællesarealer, offentlige toiletter m.m.

Udstykningen Gerlev Strandpark er ikke medtaget i denne oversigt, men indlægges i 
forbrugerafregningssystemet. Det øger antallet af forbrugere med 74, når alle er tilmeldte.
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Ikke-klarmeldte ejendomme:

Ejeren af en ejendom skal selv kontakte en autoriseret VVS installatør, som klargør 
vandinstallationen, således at vandmåleren kan monteres. Når klargøring er sket, indberettes dette til 
vandforsyningen, som derefter monterer måleren.

Der mangler klarmelding fra 62 helårshuse og 187 sommerhuse, i alt 249 ejendomme. 
Vandforsyningen modtager stadig klarmeldinger, men kun ganske få. Det må derfor antages, at der 
skal ydes en aktiv indsats for at fa de sidste med, og at der er tale om et betydeligt arbejde, da det er 
de svære tilfælde, som er tilbage.

Ud fra den kontakt vandforsyningen har haft med forbrugerne, kan det sluttes, at der er mange 
forskellige årsager til manglende klarmelding. Følgende opdeling giver et groft skøn over 
problemstillingen:

Manglende økonomisk evne.
Flere borgere har henvendt sig og meddelt, at de ikke har råd til en målerbrønd. Danske 
Vandværkers Forening har oplyst, at nogle kommuner overvejer muligheden for at betale klargøring 
for pensionister efter samme princip som indefrysning af ejendomsskatter.

Manglende evne til at overskue opgaven.
Nogle ejere er så alvorligt syge, at de ikke er i stand til at håndtere opgaven med klargøring.

Uklare ejerforhold.
Skilsmisse, konkurser, dødsfald, retssager o.lign. kan gøre ejerforholdene uklare.

Ingen kontakt med ejeren.
Nogle borgere reagerer ikke på henvendelser. Af disse bor nogle i udlandet og har måske aldrig 
modtaget informationen fra vandforsyningen, andre vil af princip ikke tale med vandforsyningen.

Fysiske hindringer.
Nogle grunde står under vand, så montering af en målerbrønd ikke kan ske på nuværende tidspunkt. 

Fejl.
Der er formodentlig stadig ejendomme, der ved en fejl ikke klarmeldte. Det kan ske, hvis den VVS 
installatør, der har foretaget klarmeldingen også har monteret vandmåleren, men glemt at udfylde 
og indsende målerattesten. Ejeren vil i så fald være i god tro.

Som det fremgår, er en del af ovenstående problemer af en art, der løser sig af sig selv med tiden. 
Der må dog forventes, at der forbliver en restgruppe, der kræver individuel sagsbehandling. Da dette 
er meget arbejdskrævende og vandforsyningens ressourcer stærkt begrænsede, er strategien, at 
reducere restgruppen mest mulig, før den individuelle sagsbehandling.

Ikke-klarmeldte ejendomme afregnes efter et skønnet vandforbrug, indtil de bliver klarmeldte. For 
helårshuse og fritidshuse med helårsrenovation sættes forbruget til 170 m3 pr. år.
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For fritidshuse sættes forbruget til 70 m3 pr. år. Når klarmelding modtages, skiftes til afregning 
efter målt forbrug. Der pålægges et administrationsgebyr på 200 kr. for at lave delt afregning.

Opgørelse over ejendomme med måler monteret pr. 11. marts 1999:

A n ta l k la rm e ld te E je n d o m m e  m ed  
m å le r  m o n te re t

E je n d o m m e  u d en  
m å le r  m o n te re t

%  e je n d o m m e  m e d  
m å le r

H e lå rsh u se 1.397 1.388 9 9 9 ,4
F ritid sh u se 3 .7 1 6 3 .6 9 9 17 9 9 ,5

S a m le t 5 .1 1 3 5 .0 8 7 26 9 9 ,5

I ovenstående skema er opgjort, hvor mange af de på nuværende tidspunkt klarmeldte ejendomme, 
der har fået opsat måler.

Va n d målerp r o j ektets o kon o in i:

Status pr. 1. marts 1999 for vandmålerprojektets økonomi ses på bilag 1.

Det fremgår af skemaet, at der på nuværende tidspunkt er blevet brugt 93 % af det samlede beløb 
afsat til indførelse af vandmålere. Kommende udgifter (f.ex. til edb og udsendelse af 
informationsmateriale) er indregnet i budgettet, så der ikke vil ske overskridelser af det samlede 
vandmåler budget.

Planlagte aktiviteter:

Monteringen af vandmålerne er ved at være afsluttet. Som helhed er vandmålersagen dog langt fra 
afsluttet, da der stadig ligger en stor opgave i at indtaste data til forbrugerafregningssystemet (FAS) 
samt at indkøre dette. Vandmålersagen vil derfor også i 1999 være meget arbejdskrævende for 
Teknisk Afdeling.

Der gives her en kort orientering om de planlagte udadrettede aktiviteter i vandmålersagen. 

Information.
Det påregnes at udsende en orientering til samtlige forbrugere vedrørende selvaflæsning o.lign. 
Dette sker inden den første ordinære selvaflæsning den 1. september 1999.

Rykkerskrivelse.
Der udsendes endnu en rykkerskrivelse til de forbrugere, der ikke er klarmeldte. Det påregnes, at 
ske sidst på foråret/først på sommeren.

Selvaflæsning.
Aflæsning af vandmålere sker ved selvaflæsning en gang årligt. Aflæsning skal af hensyn til 
sommerhusejerne foretages i sommerhalvåret. Inden tidspunktet fastlægges endeligt, tages kontakt 
til de private vandværker for om muligt at koordinere aflæsningstidspunktet. Det forventes at blive
1. september.
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Afregning.
Første afregning efter målt forbrug bliver 1. januar 2000.

Indstilling:

Til orientering.

Beslutning:
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